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200 ve 2000 rublelik banknotların 
sembollerinin belirlendiğini yarışmada 
kazananlar Uzakdoğu ve Sivastopol oldu.

ŞIŞECAM fabrikasının açılışı yapıldı. Tataristan’ın 
özel ekonomi bölgesi Alabuga’da düzenlenen 

açılışta konuşma yapan Düzcam Grup Başkanı Dr. 
Reha Akçakaya önemli açıklamalarda bulundu.

BOSCO Group Denetleme Kurulu Başkanı Mihail 
Kusniroviç, Bosco’nun “Petrovskiy Pasaj” alış-

veriş merkezinin tamamını kiraladığını ve şimdi 
onun için yeni konsept oluşturduğunu bildirdi. Moskova’da para harcamadan neler yapılabilir? ÂÂ S12

Şişecam’ın 310 milyon 
dolarlık yatırımı 
hizmete açıldı

Bosco, Petrovskiy Pasaj 
alışveriş merkezinin 
tamamını kiraladı

Rusya Maliye Bakanlığı, iç yapısal sorunlar ve dış 
koşullar Rus ekonomisinin artışını orta 
vadede yüzde 1,5 ile kısıtlayacağını bildirdi.

MOSKOVALILARA 
dairelerinde 

yabancı seslerin 
duyulması halinde 
akıllı telefonlarına 
bildirim gönderecek 
intellektüel video 
hizmeti sunulacak.

ÂÂS07ÂÂS06

EKONOMIDEKI ARTIŞ YÜZDE
1,5 SEVIYESINDE OLACAK

RUSYA Devlet Başkanı Vladimir 
Putin ve Cumhurbaşkanı Recep 

Tayyip Erdoğan, İstanbul’da düzenlenen 
23. Dünya Enerji Kongresi’nde çok samimi 
görüntüler sergilediler. Erdoğan ve Putin’in 
ilk karşılaştıklarındaki samimi yüz 
ifadeleri, iki liderin kongrede konuşma 
sıralarını beklerken de yansıdı ve sık sık 
eğilip bir birileri ile konuştukları görüldü.

MABEYN Köşkü’nde baş başa bir 
toplantı yapan iki lider sonrasında 

basın karşısına çıktı ve Türk Akımı Gaz Boru 
Hattı Projesi’ne ilişkin anlaşma imzalandı. 
Rusya Devlet Başkanı tarım ürünlerine 
getirilen yasakların kaldırıldığını ve gaz 
indirimi konusunda anlaşmaya varıldığını 
söylerken Cumhurbaşkanı Erdoğan da önemli 
açıklamalarda bulundu.

200 ve 2000 rublelik

ÂÂS03

ÂÂS04

ÂÂS05

ÂÂS02

Rusya Devlet Başkanı 
Vladimir Putin, 

Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan 

ile İstanbul’da  
bir araya geldi. 

banknotların 
sembolleri
belli oldu

MOSKOVALILARA PUSH
BILDIRIMI IZNI

Ekonomi 
Bakanı Nihat 
Zeybekci

Düzcam 
Grup Başkanı 
Dr. Reha 
Akçakaya

BU GORUNTU 
HERŞEYİ ANLATIYOR



ULUSLARARASI Bilim Adamları 
Birliği, iş aramak için en elverişli 

yaşın 30-32 olduğunu bildirdi. Uzman-
lara göre, kadınlar ideal işi 30 yaşında, 
erkekler ise 27 yaşında bulabilirler.

Ayrıca, bilim adamları elde ettikleri 
tecrübelerine rağmen insanların 50’li 
yaşlarında işe alınmalarının zor oldu-
ğunu belirtti. 

“Yuniti” Başkanı İrina Antonenko 
“İzvestiya” haber ajansına yaptığı açık-
lamalarda, “Yaş kısıtlamasının olmadığı 
görevler var, fakat buna rağmen iş alımla-
rında yaşa önem veriyorlar. 50 yaşından 
sonra insanların daha az adapte olabil-
diği, en yeni programları kullanmakta 
zorluk çektikleri düşünülüyor. Bu kişi-
lerin sürekli değişen piyasa koşullarında 
çalışmaları daha zor” ifadelerini kullandı.

Kadınlar 60’lı yaşlarında iş arama 
konusunda erkeklerden daha başarılı 
oluyorlar. “Prezident” şirketi personelden 
sorumlu Müdür Tatyana Rogaçeva, bunun 
kadın mesleklerinin daha ez enerji ve 
güç gerektirdiğini ifade etti. Rogaçeva, 
“Sanayi üretim sektöründe çalışan işçi-
lerin arasında erkek sayısı daha çok. 
Onlar daha erken emekli oluyorlar” 
diye konuştu. 60 yaşından sonra Ruslar 
için işsiz kalmak o kadar da kötü değil. 
Uzmanlara göre, emeklilerin çalışmaya 
güzel bir alternatif bularak torunlarıyla 
ilgileniyorlar.
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Alkolsüz bira reklamı 
televizyonlardan kaldırılabilir

En ucuz 
internet 
Moskova’da

Hangi yaşta  
daha kolay  
iş bulunabilir?

DUMA Eğitim ve Bilim 
Komitesi Başkan 

Yardımcısı Gennadiy 
Onişenko, alkolsüz bira 
reklamının televizyon-
larda gösterilmesinin 
yasaklanabileceğini 
bildirdi. Onişenko Rus 
haber ajansı Ria Novos-
ti’ye yaptığı açıklamada, 
“Neler oluyor? Ekranın 
alt veya üst köşesinde 
‘yüzde 0 alkol’ yazıyor, 
fakat reklam sürdürülüyor, 

hem de alkolsüz içecek-
leri satışta olmayan kesin 
markaların. Formal olarak 
herşey normal” ifadele-
rini kullandı. Daha önce 
Onişenko Rusya’da enerji 
içeceklerinin satışının 
tamamen yasaklanması 
gerektiğini belirterek, 
“Ben işe enerji içecekle-
rinden başlardım. Onları 
yasaklamamız ve ticari 
noktalarımızdan uzaklaş-
tırmamız gerek” dedi.

MOSKOVA Belediyesi, 
Moskova’nın kablolu ve 

mobil internetin hızı konu-
sunda dünya liderlerini geride 
bıraktığını bildirdi.

Bilgi Teknolojileri Depart-
manı uzmanları, Moskova’yı 
New York, Londra, Singapur ve 
Barselona ile karşılaştırdı ve 
Moskovalıların internet hizmeti 
için diğer şehirlere göre daha 
az ücret ödediğini belirttiler.

Rusya’nın başkentinde 
kablolu internet ağının orta-
lama fiyatı New York’a kıyasla 
10 kat daha, mobil internet 
fiyatı ise 8 kat daha az. Mosko-
valılar internete maaşlarının en 
fazla %1’ini (348 ruble) yatırı-
yorlar, New York’ta ise bu değer 
ayda 3,4 bin ruble. Moskova’da 
mobil internetin fiyatı da yine 
en düşüklerin başında geliyor. 
Burada internetin fiyatı sani-
yede 6,1 megabit hızında orta-
lama 250 ruble.

Aynı zamanda Moskova 
Wi-Fi ağına bağlanma noktası 
sayısında da diğer şehirleri 
geride bırakıyor. Şu anda 
Moskova’da 30 bin nokta 
bulunuyor. Diğer şehirlerde 
metroda bile Wi-Fi ağı bulun-
muyor. Ücretsiz internet 
hizmetinden parklar, metro 
ve toplu taşıma araçlarında da 
faydalanmak mümkün.

RUSYA Merkez Bankası, 
Rusya genelinde düzen-
lenen 200 ve 2000 

rublelik banknotların sembol-
lerinin belirlendiğini yarışma 
sonucunda kazananların Uzak-
doğu ve Sivastopol olduğunu 
bildirdi.

Final oylaması “Rossiya 1” TV 
kanalında gerçekleşti.  
3 aşamada düzenlenen yarış-
mada, vatandaşlar ilk olarak 
banknotların üzerinde yer alması 
gereken şehirleri öne sürdüler. 
Oylama sonucunda Uzakdoğu ve 
Sivastopol galip geldi.

Rusya Merkez Bankası 
Yönetim Kurulu, bu iki şehirden 
hangisinin 200 rublelik, hangi-
sinin 2000 rublelik banknotların 
üzerinde yer alacağını belirle-
yecek. Yeni banknotlar 2017 
yılı sonunda hayata geçirilecek. 
Rusya Merkez Bankası Başkanı 
Elvira Nabiullina “Rossiya 1” TV 
kanalında yaptığı açıklamada, 
“Hangi şehrin hangi banknotun 
üzerinde olacağını Merkez 
Bankası Yönetim Kurulu belir-
leyecek. Tabi ki hepimiz ‘Vladi-
vostok 2000’ şarkısını hatırlı-
yoruz” ifadesini kullandı.

Uzakdoğu (Vostoçnıy 
Kozmodrom, Russkiy adasındaki 
köprü) için 546 bin 675 kişi, 
Sivastopol (Chersonesos Taurica, 
Batan Gemi Heykeli) için 543 
bin 858 kişi, Kazan (Kazan 
Kremlini, Volga Federal Üniver-
sitesi) için 537 bin 843 kişi, 
Soçi (Rosa Khutor, Fişt Olimpik 
Stadyumu) 513 bin 334 kişi, 
Volgograd (Rodina-mat zovet 
anıtı,Mamayev Kurgan) 513 bin 
270 kişi oy kullandı. Bu bölgeleri 
Petrozavodsk, Nijniy Novgorod, 
Vladimir, İrkutsk, Sergiyev Posad 
takip etti.

200 ve 2000 rublelik banknotların 

sembolleri belli oldu

200 ve 2000 
rublelik 
banknotların 
sembollerinin 
belirlendiğini 
yarışmada 
kazananlar 
Uzakdoğu  
ve Sivastopol 
oldu.

Aeroflot, dondurma satın alacak
AEROFLOT’un yan catering 

şirketi “Aeromar”, Aerof-
lot’un 6 saatten uzun süren 
uçak seferlerinde ekonomik 
class yolcuları için dondurma 
üreticisi arayışlarına başladı. 

Kamu alımları internet site-
sinden yapılan açıklamada, 
sözleşmenin başlangıç fiyatının 
KDV dahil 604,96 milyon ruble 

olacağı belirtildi. Sevkiyat 
hacmi her biri 65-80 gram 
dondurma olmak üzere 9,166 
milyon paket olacak. İlk alımın 
28 Kasım 2016 tarihine kadar 
olması ve sözleşme süresinin 
Aralık 2018’e kadar olması 
planlanıyor. 

“Aeromar” aynı alımı ağustos 
ayında yapacağını bildirmişti. O 

zaman sözleşmenin başlangıç 
fiyatı KDV dahil 583,4 milyon 
ruble olarak belirlenmiş, fakat 
daha sonra şirket alım prose-
dürlerini iptal ettiğini açıkla-
mıştı. yüzde 51 hissesi Aerof-
lot’a, yüzde 49’u İngiliz LSG Sky 
Chefs UK’ya ait olan “Aeromar” 
şirketi uçak için gıda ürünle-
rinin üretimi ile ilgileniyor.



3MANŞETGAZETEM

OLUMLU VE UMUT 
VEREN BIR BULUŞMA

Siyamend KAÇMAZ
ÇERÇEVE

skacmaz@gazetem.ru

11 Ekim 2016 Salı

Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan ile İstanbul’da bir araya geldi. Yapılan görüşmeler 
sonrasında iki ülke arasındaki buzların iyice eridiği dikkat çekti.

RUSYA Devlet Başkanı Vladimir 
Putin, Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan ile Dünya enerji 

Kongresi’nden sonra İstanbul’daki 
Mabeyn Köşkü’nde bir araya geldi. 
Görüşmenin ardından Türk Akımı Gaz 
Boru Hattı Projesi’ne ilişkin anlaşma 
imzalandı. Anlaşmayı Türkiye Cum-
huriyeti Devleti adına Enerji ve Tabi 
Kaynaklar Bakanı Berat Albayrak, Rusya 
Federasyonu adına ise Rusya Enerji 
Bakanı Aleksandr Novak her iki liderin 
huzurunda imzaladı.

Kongrenin açılış oturumunda Rusya 
Federasyonu Başkanı Putin ile birlikte 
olduklarını, sonrasında ikili görüşme-
lerini gerçekleştirdiklerini belirten 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, ilgili bakan-
ların ve uzmanların görüşmeleri devam 
ettireceklerini söyledi. Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, görüşmelerde iki ülke arasında 
enerji ile ilgili münasebetleri ilgilendiren 
konuların, ekonomik ve ticari ilişkilerin, 
savunma, turizm ve kültürel alana ilişkin 
konuların yer aldığını da açıkladı. 

“DOLU DOLU 
BIR GÜN GEÇIRDIK”

“Türkiye-Rusya arasındaki ilişkiler 
noktasında bugün gerçekten Sayın 
Başkanla dolu dolu bir gün geçirdik” 
diyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları 
söyledi: 

“Türkiye-Rusya arasındaki normal-
leşme sürecinin hızla devam edeceğine 
olan inancım tamdır. Tabii birçok alanda, 
savunma sanayiyle ilgili olsun, siyasi 
alanda olsun, ekonomik, ticari, turizm, 
kültür, bütün bu alanları kapsayan bu 
ilişkilerimizi bundan sonraki süreçte 
çok daha farklı bir şekilde geliştireceğiz. 
Üst Düzey İstişare Konsey Toplantımız-
la ilgili olarak dışişleri bakanlarımıza 
talimatlarımızı verdik, yılsonu veya 
önümüzdeki yılbaşı itibarıyla bu toplan-
tımızı da gerçekleştireceğiz. Bu arada 
Karma Ekonomik Komisyon Toplantısı da 
ilgili bakanlarımız tarafından çalışması 
gerçekleştirilecek. Ülkemizde yapılacak 
olan bu toplantı da önem arz ediyor.”

Akkuyu Nükleer Santral konusunu 
da aralarında değerlendirdiklerini dile 
getiren ve proje ile ilgili olarak sürecin 
hızlandırılması konusunda atılan imzala-
ra işaret eden Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Tabi bir diğer yine çok önemli husus, 
Akkuyu Nükleer Enerji Santrali. Akkuyu 
Nükleer Enerji Santraliyle ilgili olarak 
da yine burada bundan sonraki sürecin 
hızla devamında mutabakatımız net. Za-

man kaybının önümüzdeki süreçte telafi 
edileceği inancındayım” diye konuştu.

TARIM SEKTÖRÜNE MÜJDE 
DOĞAL GAZDA INIDIRIM

Rusya Federasyonu Devlet Başkanı Pu-
tin de yaptıkları görüşmeler kapsamında 
iki ülke için son derece güncel olan çok 
sayıda konu üzerinde görüş alışverişinde 
bulunduklarını aktardı.

İkili ilişkilerin tam olarak normal-
leşme sürecini tamamlaması için ilave 
çaba gösterecekleri konusunda daha 
önce mutabık kaldıklarını hatırlatan 
Rusya Federasyonu Devlet Başkanı Putin, 
Rusya hükûmetinin bir karar alarak, 
Türkiye’den ihraç edilen ve kısıtlama olan 
bazı tarım ürünlerinin tekrar Rusya’ya 
ithalatını açtıklarını açıkladı. Rusya 
Federasyonu Devlet Başkanı Putin, “Bu 
karşılıklı yarara dayalı bir karar sonuçta. 
Çünkü Rusya’daki tarım sektörü bu tür 

tarım ürünleri üretmiyor. Türkiye’den bu 
kalemleri Rusya’ya ithal edildikten sonra 
bizdeki fiyatlar düşecektir. Türk ortaklar 
için de yine Rusya piyasasının açılışı 
anlamına gelmektedir. Özellikle şuna dik-
katinizi çekmek isterim ki; bahsettiğim 
kalemlerin 2015 yılındaki Türkiye’den 
ihracatın hacmi 500 milyon dolar civarın-
daydı. Dolayısıyla önemli karar alındı” 
diye konuştu.

İki ülke arasındaki ilişkilerin tam ola-
rak normalleşmesi sürecini, önümüzdeki 
günlerde Karma Ekonomik Komisyon’u-
nun takip edeceğini ve Rusya’nın bu 
konuya ilgi duyduğunu kaydeden Rusya 
Federasyonu Devlet Başkanı Putin, açık-
lamalarını şöyle sürdürdü: 

“Özellikle enerji alanındaki iş bir-
liğimizi ele aldık. Bu noktada Akkuyu 
Nükleer Güç Santrali olan büyük 
projedeki çalışmalara devam edilme-
sinden bahsediyoruz. Şuna dikkatinizi 
çekmek isterim: Bu Türkiye açısından 
sadece yeni nükleer güç santrali ya da ilk 
nükleer güç santrali anlamına gelmiyor, 
aynı zamanda Türkiye’de yeni sanayi 
branşı da ortaya çıkmaktadır. Bu çalışma, 
bu proje personel yetiştirme ve teknoloji 
devrini de kapsıyor. Rusya’da hâliha-
zırda 200’ü aşkın genç Türk öğrenci 
ve önümüzdeki günlerde, dönemlerde 
nükleer güç uzmanı olacak gençler ilgili 
kurumlarda eğitim görmektedir.”

“Türkiye Cumhurbaşkanının Türki-
ye’nin bir enerji habı haline getirilmesi 
planlarını yerine getirmek üzere bu 
adımlarla ilerliyoruz” diyen Putin, 
görüşmede uzay çalışmaları alanında iş 
birliğinin geliştirilmesi konularının da 
ele alındığını bildirdi.

Son üç ayda üç ayda her aya 
bir yüz yüze görüşme sığdırdı 
Recep Tayyip Erdoğan ve 

Vladimir Putin. İlişkilerin soğuk ol-
duğu döneme nispet yaparcasına 
geçen bu üç ayda köprünün altın-
dan çok sular aktı ve İstanbul’da 
tam olarak buzlar eridi.

Tabii Sayın Putin’in bu İstanbul 
seyahatinde biz iş dünyası olarak 
yasakların kaldırılması konusun-
da çok daha fazla şey duymak 
istiyorduk. Özellikle de çalışma 
ve iş yapma izinleri ile ilgili... 
Ancak edindiğim izlenimlerden 
yola çıkarak bu konunun ekonomi 
bakanları nezdinde yürüdüğünü ve 
görüşüldüğünü öğrendim. Yakın 
zaman içerisinde de bu görüşme-
ler netice verecek şeklinde duyum-
lar aldım.

 Zaten her iki tarafın da nor-
malleşmeye başlanmasından ve 
eski günlere dönme arzusunu 
ortaya koymasından duydukları 
memnuniyeti çok net bir şekilde 
ifade etti. Hatta Sayın Putin, St. 
Petersburg ve Çin’deki görüş-
melerde hiç değinmemişti ama 
İstanbul’da net olarak “bütünüyle 
normalleşmek istiyoruz” benzeri 
bir açıklama yaptı. Bu açıklamanın 
hemen sonrasında da Erdoğan’ın 
ilişkilerin yeniden düzelmesine 
gösterdiği çabaya dikkat çekerek 
teşekkür etmesi benim dikkatimi 
çeken bir diğer husustu.

Putin’i karşılarken tokalaşıp 
sarılan Erdoğan’ın ve Rus liderin 
güler yüzü, uzun süren Mabeyn 
Köşkü’ndeki görüşme sonrası da 
görüldü. Erdoğan’ın Putin’i ara-
basına kadar geçirip bindirdikten 
sonra da araba hareket edinceye 
kadar bekledi, Putin’in de aracın 
camını indirerek Erdoğan’ın el 
sallamasına karşılık vermesi nere-
deyse bir yıldır yaşanan o soğuk 

atmosferin tamamen erimiş oldu-
ğunun hissini uyandırdı bende.

 Evet, yasakların çok büyük 
kısmının kaldırılmasını bekliyorduk 
bu görüşmede, ancak tamamı 
kalkmadı ancak bu defa ki görüş-
meler diğerinin aksine çok olumlu 
ve umut vericiydi. En azından 
bende bıraktığı izlenim yasakların 
öyle çok daha fazla sürmeyeceği 
şeklinde. Özellikle de çalışma ve 
işçi izinleri ile ilgili başlığın görüş-
melerde üçüncü dördüncü sıra-
sında olduğunu öğrendim ki; bu 
ana başlıklardan Türk Akımı’nın 
imzalanması ve tarım yasaklarının 
kaldırıldığını listeden çıkarırsak ya-
kın zamanda kaldırılacak ilk yasak-
lardan birisinin bu çalışma ve işçi 
izinleri olduğunu söyleyebilirim.

Hem Rus tarafından hem de 
Türk tarafından birçok bakan ve 
diplomat ile sohbet etme şansım 
oldu bu gezi sırasında. Hepsinin 
ortak fikri Erdoğan ile Putin’in 
arasında geçen diyalogların ve 
keyifli sohbetlerin kendilerini de 
fazlası ile memnun ettiği şeklinde.

Ayak üstü konuştuğum Dışiş-
leri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, “İş 
adamlarımız merak etmesinler, 
ilişkiler hızla normalleşiyor. Hava-
alanlarında bekletilme konusunu 
da biliyoruz tekrar gündeme getir-
dik” dedi. Putin’in basın sözcüsü 
Dmitry Peskov da, bekletmeleri 
hatırlattığımda benzer cümleler 
kurdu, “çok iyi gidiyoruz, merak 
etmeyin biraz daha sabredin” dedi. 
Güler bir yüz ve hem de Türkçe.

Şimdi Türk-Rus ilişkilerini önce 
eski seviyesine sonra da onun da 
üstüne çıkaracağız diye yeni bir 
söylem doğdu hepinizin malumu. 
Ancak şuanda bizi yeni şeylerden 
daha çok bir an önce eskiye dö-
nülmesi ilgilendiriyor. 

BUZLAR  
İYİCE ERİDİ
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RUSYA’YA GIRIŞTE 
YASAK SÜRESI NASIL 

BELIRLENIYOR?

Değerli okuyucularımız,
daha önceki yazılarımızda Rusya 

ya giriş yasağı sebeplerini detayları ile 
anlatmaya çalışmıştım. Sizlerden gelen soru-
lara bağlı olarak, giriş yasağı sürelerinin ve 
bu yasağı koyabilecek kurumların bilinmediği 
görülmektedir. Bu bağlamda aşağıdaki ilave 
bilgileri vermek isterim;

Rusya’da yabancılara ülkeye giriş yasağı 
koyabilecek veya bu talep ile sınır güvenilğine 
başvurabilecek  kurumlar şunlardır;

“Rusya İçişleri Bakanlığı, Rusya İstihbarat 
Servisi, Rusya Savunma Bakanlığı, Rusya 
Kara Para İzleme Şubesi, Rusya Dış İstihbarat 
Servisi, Rusya Adalet Bakanlığı, Rusya Dışiş-
leri Bakanlığı, Rusya Göçmen Servisi, Rusya 
Uyuşturucu İle Mücadele Servisi, Rusya Sağlık 
Bakanlığı (Halk ve Tüketici Sağlığı Koruma 
Birimi), Rusya Federal Biyolojik ve Kimyasal 
Güvenlik Servisi.”

Genelde Rusya giriş yasağına maruz kalan 
vatandaşlarımız, trafik ihlalleri sonucunda 
alınan idari cezalar sebebiyle zor duruma 
düşmektedirler. Tüm giriş yasaklarında bu 
oran yüzde 80’lere ulaşmaktadır. En azından 
bize başvuran vatandaşlarımızda oranlama bu 
şekildedir. Daha sonra idari ceza sebeleri ise iş 
kanunu ihlalleri ve vize rejimini ihlal konuları 
gelmektedir. İdari cezalarda söz konusu basit 
trafik ihlali veya iş kanunlarına aykırı çalışma 
izni gibi konularda Rusya’ya giriş yasağı 1,5 
sene ile 3 sene arasında değişmektedir. Tabi 
ki olayların farklılığı nedeni ile genelleme yap-
mak oldukça zordur. Her idari ceza konusu 
ihlali ayrı ele almak gerekir.

Vize rejimi ihlallerinde ise (Genelde ceza 
verilme nedeni Rusya’da size tanınan hak 
dışında fazla kalma konusudur); 
m 90 ile 170 gün Rusya’da evraksız kal-

mak sonucu 3 sene giriş yasağı alabilirsiniz,
m 170 ile 270 gün arasında Rusya da 

evraksız kalma durumunda 5 sene giriş yasağı 
alabilirsiniz,
m 270 gün ve yukarısı Rusya da evraksız 

kalma durumunda ise 10 sene giriş yasağı ile 
cezalandırılabilirsiniz.

Giriş yasağı süresinin bitiminden sonra 
Rusya ya gelerek yeniden idari ceza alarak 
yasaklı veya deport konumuna düşen yaban-
cılar ömür boyu Rusya’ya girmekten men 
edilmektedirler.

Ayrıca ömür boyu Rusya giriş yasağı ile 
cezalandırılan yabancılar, genelde adli hapis 
cezası alan kişiler ve siyasi olarak istenmeyen 
kişi ilan edilen yabancılardır.

Rusya giriş yasaklarında mahkemeler 
bu yasağı kaldırmadıkları zaman ,yasağın 
süresinin kısaltılması için dava açmanız veya 
göçmen bürosuna başvurmanız mümkündür. 
Bu yasak kısaltma talebini Rusya’da evli olma-
yan ancak çocuğu bulunan yabancılar ve/veya 
yasak konulduktan sonra Rusya vatandaşı ile 
evlilik yapan yabancılar, Rusya da gayrimen-
kul sahibi yabancılar kullanabilirler.

Bazı güzel haberler de var (gerçekle-
şip gerçekleşmeyeceği kesin olmamakla 
beraber);

Göçmen bürosunun ve bazı bakanlıkların  
üzerinde çalıştığı projeler; bir seferlik idari 
cezalar için sicil affı (parasal olarak tüm ceza 
tutarlarının ödenmesi durmunda), müeeyidesi  
30 bin rubleye kadar olan idari  cezalarda 
Rusya giriş yasağı yaptırımının uygulanmama-
sı, Rusya’da firma sahibi olan taşınır ve/veya 
taşınmaz mülk sahibi olan yabancılara idari 
ceza nedeni ile Rusya giriş yasağı uygulanma-
ması. Bunlara karşın ise vize rejimine (süre-
sinden fazla belgesiz olarak Rusya’da kalan) 
uymayan yabancıların en az 10 sene giriş 
yasağı ile cezalandırılmaları vs...
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EKONOMI Bakanı Nihat 
Zeybekci ve Tataristan 
Cumhurbaşkanı Rüstem 

Minnihanov, Tataristan’ın özel 
ekonomi bölgesi Alabuga’da 
Düzcam Grup Başkanı Dr. Reha 
Akçakaya ev sahipliğinde düzen-
lenen törenle Şişecam fabrika-
sının açılışını yaptı. 

Açılış töreninde konuşan 
Minnihanov, Tataristan’da yatırım 
yapılmasından duyduğu memnu-
niyeti dile getirdi.

Tataristan’ın Alabuga Özel 
Ekonomi Bölgesi’nde (SEZ) 
Şişecam Topluluğu’nun yüzde 70, 
Fransız Saint-Gobain şirketinin 
ise yüzde 30 paya sahip olduğu 
230.000 ton/yıl üretim kapasite-
sine sahip düzcam fabrikası, 210 
milyon dolarlık yatırımla hayata 
geçti. Yine Alabuga Özel Ekonomi 
Bölgesi’nde yer alan ve yüzde 100 

Şişecam Topluluğu’nun yatırımı 
olan 800.000 araç-set/yıl üretim 
kapasiteli otomotiv camları tesisi 
ise yaklaşık 100 milyon dolara 
mal oldu. Sahip olduğu tekno-
lojiler açısından dünyanın önde 
gelen düzcam ve otomotiv camları 
tesislerinde toplam 653 çalışan 
bulunuyor.

Bugün 13 ülkeye yayılan 
üretim faaliyetleri, 150 ülkeye 
ulaşan satışları ve 21 bini aşan 
çalışanıyla küresel bir oyuncu 
olan Şişecam Topluluğu’nun 
dünyanın en büyük üç üretici-
sinden biri olma vizyonu çerçe-
vesinde gerçekleştirdiği yurt 
dışı yatırımlarının son adresi 
Rusya Federasyonu’na bağlı 
Tataristan Cumhuriyeti oldu.

RUSYA’DAKI YATIRIMLARI 
1,1 MILYAR DOLARI AŞTI

Dünya cam sektörünün ana 
faaliyet alanları olan düzcam, 
cam ev eşyası ve cam amba-
lajın üçünde birden faaliyet 
gösteren tek küresel üretici 
konumundaki Şişecam Toplu-
luğu, güçlü konumu, ekono-
misinin mevcut büyüklüğü ve 
ileriye yönelik taşıdığı potan-
siyel doğrultusunda Rusya 
Federasyonu’ndaki ilk yatırı-
mını 2002 yılında gerçekleş-
tirdi. Rusya Federasyonu’nda 
cam ambalaj, cam ev eşyası ve 
düzcam alanlarında yatırım-
ları olan topluluk, bu ülkede 
toplamda 8 üretim tesisiyle 
faaliyet gösteriyor.

Rusya Federasyonu’nda 

düzcam, cam ambalaj ve cam 
ev eşyası olmak üzere toplam 
1,5 milyon tonun üzerinde 
üretim kapasitesine sahip olan 
Şişecam Topluluğu’nun bu ülke-
deki toplam yatırım tutarı ise 
1,1 milyar dolar seviyesini aştı. 
Topluluğun Rusya Federasyo-
nu’ndaki toplam çalışan sayısı da 
resmi açılışı gerçekleştirilen Tata-
ristan Cumhuriyeti’ndeki düzcam 
ve otomotiv camları üretim tesis-
leriyle birlikte 3 bin 400’e ulaştı.

RUSYA’DAKI PAZAR 
LIDERLIĞINI SÜRDÜRÜYOR

Bugün 3 milyar doları aşan 
satış gelirlerinin yarısından fazla-
sını uluslararası satışlarından 
elde eden Şişecam Topluluğu 
açısından 8 üretim tesisiyle 
faaliyet gösterdiği Rusya Fede-
rasyonu stratejik öneme sahip. 
Üretim kapasitesi açısından 
dünyanın cam ev eşyasında 
üçüncü, cam ambalajda dördüncü 
ve düzcamda ise beşinci büyük 
üreticisi olan Şişecam Toplulu-
ğu’nun Rusya Federasyonu’ndaki 
üretim tesisleri şöyle;
m “Gorokhovets Cam Ambalaj 
Fabrikası
m Pokvorsky Cam Ambalaj Fabri-
kası
m Kuban Cam Ambalaj Fabrikası
m Krishi Cam Ambalaj Fabrikası
m Ufa Cam Ambalaj Fabrikası
m Posuda Cam Ev Eşyası Fabri-
kası
m AlabugaDüzcam Fabrikası
m Alabuga Otomotiv Camları 
Fabrikası

Şişecam 
fabrikasının 

açılışı yapıldı. 
Tataristan’ın 

özel ekonomi 
bölgesi 

Alabuga’da 
düzenlenen 

açılışta konuşma  
yapan Düzcam 

Grup Başkanı Dr. 
Reha Akçakaya 

önemli 
açıklamalarda 

bulundu.

HUKUK KÖŞESİ
avukatrusya@gmail.com

K. Av. Ender  KARATAŞ

ŞİŞECAM’IN

Şişecam 
Topluluğu 

yaklaşık yüzde 25  
pazar payıyla cam 
ambalaj pazarında 
lider konumda olduğu 
Rusya’da cam ev eşyası 
alanında yüzde 30 
seviyesindeki pazar payı 
ve Paşabahçe markasıyla 
da pazar liderliğini 
sürdürüyor. Topluluk 
gerçekleştirdiği son 
düzcam ve otomotiv 
camları üretim tesisi 
yatırımlarıyla da  
pazarda etkin konumunu 
daha da güçlendirmeyi 
hedefliyor.

CAM AMBALAJ 
PAZARINDA 
LİDER KONUMDA

310 MİLYON DOLARLIK
YATIRIMI HİZMETE AÇILDI
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Rusya’da çimento 
tüketimi azaldı

RUSYA İnşaat Bakanı 
Mihail Men, konut 

inşaatında “Ekonomi Class” 
termininden vazgeçilmesi 
gerektiğini bildirdi.

Men Duma’nın “Birleşik 
Rusya” seminerinde yaptığı 

açıklamada, 
“Ekonomi 
Class 
termi-
ninden 
uzak-
laşma 

kararı 

aldık. Pahalı olmayan konut-
ları belirtmek için ‘Standart 
Konut’ terminini kullana-
cağız” ifadesini kullandı.

Rusya’da bu konut tipinin 
inşa edilmeye başlandığını, 
fakat başka şehir ortamının 
oluşturulması gerektiğini 
belirten Bakan, “Ülkemizde 
21 yüzyıl insanları bambaşka 
şeyler, tamamen farklı şehir 
ortamı talep ediyorlar. Bu 
hükümetin çalışmalarının 
öncelikli noktalarından 
biridir. İpotek Konut Kredi 
Ajansı, standart şehir ortamı 
oluşturma hazırlıklarına 
başlamak için kendi bütçe-
sini kullanmaya hazır” dedi.
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SRG tarafından yapılan 
yazılı açıklamada, 9 

ay içerisinde Moskova’da 
metrekare fiyatlarının 
2016 yılının başına göre 
yüzde 8,31 oranında 
azalarak 171,6 bin 
rubleye düştüğünü, yıllık 
anlamda düşüşün yüzde 
3,44 oranında olduğu 
belirtildi.

Açıklamalarda, “Aynı 
zamanda Novosibirsk 
ve Voronej’de de çok 
hızlı düşüş gözlemlendi. 
Bu şehirlerde ortalama 
metrekare fiyatları sene 

başına göre yüzde 7,3 
ve yüzde 7,1 oranında 
düşerek 55,9 bin ruble 
ve 44,7 bin rubleye geri-
ledi. Geçen senenin aynı 
dönemine göre düşüş 
yüzde 9,2 ve yüzde 9,5 
seviyesinde oldu.

İstikrarlı konut fiyatları 
Kazan’da gözlemlendi. 
Kazan sene başına göre 
yüzde 0,9 ile düşüş 
temposunun en az 
olduğu şehir oldu. Bir 
sene içerisinde bu değer 
yüzde 1,6 oranında 
azaldı” ifadesi yer aldı.

İkinci el konut
fiyatları en hızlı 
Moskova’da ucuzladı

‘Ekonomik Class’ gitti
‘Standart Konut’ geldi

RUSYA’da 9 ayda çimento 
tüketimi yüzde 11 

oranında azaldı. Rusya’da 
ocak-eylül aylarında çimento 
tüketimi geçen senenin aynı 
dönemine göre %11 oranında 
azalarak 44,5 milyon tona 
düştü.

Konuyla ilgili açıklama 
yapan Çimento Üreticileri 
Birliği “Soyuztsement”, 9 
ay içerisinde çimento itha-

latının yüzde 33 oranında 
azalarak 1,57 milyon tona, 
ihracatının ise yüzde 42 
oranında azalarak 810 bin 
tona düştüğünü bildirdi.

8 ay sonunda çimentonun 
ton fiyatı bir sene içerisin-
deki yüzde 2,6’lık artışla 
4,04 bin rubleye yükseldi.

Yılsonunda üretim kapa-
sitesi yüzde 7’lik düşüşle 
yüzde 53 seviyesinde olacak.

Bosco Group 
Denetleme 

Kurulu 
Başkanı Mihail 

Kusniroviç, 
Bosco’nun 

“Petrovskiy 
Pasaj” alışveriş 

merkezinin 
tamamını 

kiraladığını ve 
şimdi onun  

için yeni 
konsept 

oluşturduğunu 
bildirdi.

SRG Analitik Merkezi, Moskova’nın 2016 yılı-
nın başından itibaren ikinci el konut fiyatları-
nın en hızlı düştüğü şehir olduğunu açıkladı.

BOSCO, PETROVSKİY PASAJ ALIŞVERİŞ 
MERKEZİNİN TAMAMINI KİRALADI

BOSCO Group Denet-
leme Kurulu Başkanı 
Mihail Kusniroviç, 

konuyla ilgili yaptığı açık-
lamada, “1 Haziran 2016’da 
uzun vadeli onlarca yılı 
kapsayan Petrovskiy Pasaj 
alışveriş merkezinin kira 

sözleşmesi imzalandı. Şimdi 
ise alışveriş merkezinin 
konsept çalışmalarını ciddi 
anlamda yürütüyoruz” 
şeklinde konuştu.

Gutseriyevıye ailesi ve 
Mikail Şişhanov’un kont-
rolündeki “Safmar” finans 

grubu Başkanı, Bosco’nun 
Petrovskiy Pasaj alışveriş 
merkezinin tamamını kira-
ladığını ve kiracının kendi 
konseptini oluşturacağını 
doğruladı. Kusniroviç, Türk 
inşaat sektöründe önemli 
bir yere sahip ve Rusya’nın 

kapılarını açan Petrovskiy 
Pasaj’ın yenilenme prog-
ramının Bosco’ya onlarca 
milyon euro’ya mal olaca-
ğını, bu yüzden şirketin 
alışveriş merkezinin alan-
larını birkaç yıl için kiraya 
vermeyi planladığını belirtti.

RUSYA’nın başkentinde konut fiyatları 
yılın birinci yarısının sonuna kadar yıllık 

anlamda yüzde 11,2 oranında düştü. Böylelikle 
Moskova tüm şehirler arasındaki en ciddi 
düşüşü gösterdi.

Listenin ilk üç basamağında konut fiyatlarının 
yüzde 47,4 oranında arttığı Shenzhen, yüzde 
33,8 oranında arttığı Şanghay ve yüzde 31,5 
oranında arttığı Nankin yer aldı. Dördüncü 
sırada yüzde 23,6’lık artışla Budapeşte ve 
beşinci sırada yüzde 23,4’lük artışla Vancouver 
yer aldı. Bu ülkeleri Pekin, Guangzhou ve 
Hangzhou takip etti. Aynı zamanda Rusya’nın 
bir başka şehri St. Petersburg’da konut fiyatları 
bir senede yüzde 0,9 oranında arttı ve listenin 
108 sırasında yer aldı.

Moskova,
konut fiyatı
artışında son
sırada yer aldı

Uluslararası Danışmanlık Şirketi 
Knight Frank, Moskova’nın dünyanın 
150 şehrinin bulunduğu konut fiyatı 
artış temposunun değerlendirildiği 
listede son sırada yer aldığını bildirdi.
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EKONOMİDEKİ ARTIŞ YÜZDE 1,5 
SEVİYESİNDE OLACAK
MALIYE Bakanlığı 

tarafından hazırlanan 
2017-2019 yılları bütçe 

politikasının ana değerleri adlı 
raporda, “Ekonomik gelişim için 
iç kısıtlamalar ve dış koşullar 
ekonomik artış temposunu orta 
vadede yüzde 1,5 seviyesinde 
kısıtlayacak. 2017-2019 yılları 
orta vadeli ekonomik gelişim 
temel tahmini dünya ekonomi-
sinin istikrarlı gelişimi ve petrol 
fiyatlarının 40 dolar seviyesinde 
olmasını öngören senaryo koşul-
larına dayanarak hazırlandı. 
Ayrıca, bu senaryolar mali 
ekonomik yaptırımların devam 
etmesini öngörüyor” denildi.

Ekonomik Kalkınma Bakanlığı 
ise 2017 yılında yüzde 4,9, 2018 
yılında yüzde 4,4 ve 2019 yılında 
yüzde 4,1 olarak belirledi.

Maliye Bakanlığı’nın ruble 
kuru tahmini de Ekonomik 
Kalkınma Bakanlığı’ndan farklı. 
Maliye Bakanlığı açıklamalarına 

şu şekilde devam etti:
“Dünya ekonomisinde, maliye 

ve ticari piyasalarda istikrarın 
elde edilmesi halinde Rusya’da 
ekonomik artışın düzelmesi 
bekleniyor. 2017 yılında GSYİH 
artış temposu pozitif alana 
çıkarak yüzde 0,6 ve 2018-2019 
yıllarında yüzde 2 olacak.

İç talebin 2017 yılında 

düzelmesi bekleniyor. Tüketici 
aktivitesinin maaşların artmaya 
devam etmesi sayesinde canlan-
ması mümkün olacak. Ayrıca, 
halkın birikime olan eğilimi para 
ve kredi politikasının yumuşa-
masıyla birlikte düşmeye başla-
yacak. Bunun sonucunda pera-
kende ticaret artış temposu yüzde 
1,1’den yüzde 2,5’e çıkacak.”

11 Ekim 2016 Salı

İşsiz vatandaşa 
vergi zorunluluğu 
uygulanmayacak

FEDERAL Gümrük Servisi, 
Ocak-Eylül ayında Rusya’nın 

ithalatının yıllık anlamda yüzde 2,4 
oranında azalarak 115,68 milyar 
dolara düştüğünü bildirdi. Eylül 
ayında bu değer yüzde 3,4’lük 
düşüşle 15,3 milyar dolar oldu.

Özellikle eylül ayında tekstil 
ürünleri ve ayakkabıların ithalatı 
ağustos ayına göre yüzde 20,6 
oranında azalarak 881,7 milyon 
dolara, otosanayi ürünlerinin itha-
latı yüzde 3 oranında azalarak 8,27 
milyar dolara, kimyasal ürünlerin 
ithalatı yüzde 1 oranında azalarak 
2,74 milyar dolara düştü. Gıda ve 
hammade ürünlerinin ithalatı yüzde 
1,7’lik artışla 1,56 milyar dolar 
oldu.

Tahıl ürünleri ithalatı 1,9 kat, 
balık ithalatı yüzde 25,3, alkol ve 
alkolsüz ürünlerin ithalatı yüzde 
22,7, süt ürünlerinin ithalatı %2,8, 
meyve ithalatı yüzde 1,1 oranında 
arttı. Öte yandan, tıbbi ilaçların 
ithalatı yüzde 5 ve sabun ithalatı 
yüzde 2,7 oranında arttı. Ayakkabı 
ithalatı yüzde 32,3, pamuk ithalatı 

yüzde 23,3, kıyafet ithalatı yüzde 
21,5, tekstil ürünlerinin ithalatı 
yüzde 19,3, kimyasal iplik ithalatı 
yüzde 11,4 oranında azaldı.

Son olarak, gemi sevkiyatı 
2,1 kat, uçak sevkiyatı yüzde 18, 

vagon sevkiyatı yüzde 6,5 oranında 
azaldı. Bunun yanı sıra, toplu taşım 
araçlarının ithalatı yüzde 11,3, 
elektrik teçhizatlarının ithalatı 
yüzde 0,5 oranında arttı.

Rusya’nın ithalatı yıllık 
yüzde 2,4 oranında azaldı

RUSYA Çalışma Bakanı 
Maksim Topilin, önümüzdeki 

3 sene boyunca işsiz vatandaş-
lara vergi zorunluluğu getirilme-
yeceğini bildirdi. Topilin gazete-
cilere yaptığı açıklamada, “2017-
2019 yıllarının bütçelerine bu 
yansımayacak. Çünkü böyle bir 
yasa yok” ifadesini kullandı.

Geçen hafta Başbakan Yardım-
cısı Olga Golodets Federasyon 
Konseyi’nde yaptığı açıklamada, 
Rusya Çalışma Bakanlığı’nın 
resmi olarak çalışmayan vatan-
daşların poliklinik ve hastaneleri 
kullanma ücretini ödemelerini ön 
gören yasa tasarısını hazırladı-
ğını belirtti.

Golodets, “Kendisi için çalış-
mama yolunu seçen vatandaş-
ların sosyal altyapıyı kullanma 
ücretlerini ödemelerini ön gören 
yasa tasarısı hazırlanıyor. Rus 
anayasası Ruslara çalışmama 
imkanı tanıyor, fakat bu kişiler 
sigorta ücretlerini ödemiyorlar. 
Rusya’da 7 milyon kişi potansiyel 
olarak karanlık sektörlerdeler. Bu 
kişiler resmi olarak çalışmıyorlar, 
sosyal ödemelerini yapmıyorlar, 
fakat zorunlu sağlık sigortaları 
çerçevesinde hizmetlerden fayda-
lanıyorlar” diye konuştu.

Öte yandan, Rusya hükümeti 
basın servisi, çalışmayanların 
vergi ödemesini ön gören yasa 
tasarısının bulunmadığını açık-
ladı. 

RUSYA’da 3 
Ekim’den itibaren 

Çalışma Yasası ve 
İdari Kural İhlalleri 
Yasası’nda yapılan 
değişikliklerin yürür-
lüğe girmesiyle birlikte 
maaş ödeme kuralları 
da değişti. Artık yasaya 
göre, ayda en az iki kez 
maaşların yatırılması 
gerek. Maaşların kesin 
ödeme tarihi iç çalışma kuralları 
ve anlaşmalarla belirleniyor. 
Fakat bir önceki maaşın yatırıl-

masından en fazla 15 gün içeri-
sinde diğer maaşın yatırılması 
gerekiyor. 

1 Eylül-1 Ekim tarihleri 

arasında yapılan çalış-
manın maaşının en geç 
15 Ekim’de ödenmesi 
zorunluluğu getirildi. 
Maaşların tamamının 
yatırılmaması halinde 
işveren idari sorum-
luluk yükleniyor. Bu 
durumun ilk kez yaşan-
ması halinde yetkili 
kişiye 10 bin -20 bin 
ruble, bireysel girişim-

cilere bin - 5 bin ruble ve tüzel 
kişiye 30 bin-50 bin ruble para 
cezası kesiliyor.

RUSYA Kamuoyu Araştırma 
Merkezi (VTSIOM), Rus vatandaş-

larının en büyük korkularının düşük 
maaş, uluslararası kriz sebebiyle yaşa-
nacak ekonomik zorluklar, birikimle-
rinin değer kaybetmesi ve ürünlerin 
pahalılaşması olduğunu bildirdi. Aynı 
zamanda Rusların korkuları arasında 
enflasyon ve işsizlik de yer alıyor. 

VTSIOM’un düzenlendiği anket 
sonuçları, korku düzeyinin Ağustos 
ayına göre düştüğünü gösteriyor. 
Ayrıca, bir sene içerisinde sağlık siste-
minin sorunlarından duyulan endişe 
artışa geçti. Bu sorun iki ay boyunca 
listenin 3 sırasında yer aldı. Bunun 
yanı sıra konut alma imkanının olma-
ması, barış tehdidi, iç politika, anne ve 
çocuk sorunları Rus vatandaşlarını çok 
fazla endişelendirmiyor. 

VTSIOM tarafından 27-28 Ağustos 
tarihlerinde düzenlenen ankete 18 
yaşından büyük 1600 kişi katıldı.

Rusların 
en büyük 
korkusu 
düşük maaş

Rusya’da maaş ödeme kuralları değişti

Rusya Maliye Bakanlığı, iç yapısal sorunlar ve dış koşullar Rus ekono-
misinin artışını orta vadede yüzde 1,5 ile kısıtlayacağını bildirdi.



7GAZETEM GÜNDEM

“MaksimTelekom” Basın Sözcüsü 
İlya Grabovski, saniyede 500 megabit 
hıza sahip kablosuz internet ağının 
Moskova metrosunun Kahovski 
hattında test edildiğini bildirdi. 

Ağ bağlantısını Moskova Wi-Fi 
ağı “MaksimTelekom” ve metrolar-
daki kablosuz ağ bağlantısı üreticisi 
RADWIN şirketi kurdu. Yeni ağ bağlan-
tısında saatte 350 kilometre hızda bile 
kaliteli sinyal elde edilecek.

“MaksimTelekom”, saniyede 500 
megabit hız metrodaki mevcut ve yeni 
servislerin geniş kapsamlı internet 
bağlantısını desteklemek için yeterli 
olduğunu belirtti. Teknik Müdür 
Mihail Minkovski, şirketin RADWIN ile 
projenin en başından itibaren işbirliği 
yaptığını ifade etti.

Moskova metrosunda ücretsiz 
Wi-Fi ağı 3 senedir yolcularına hizmet 
veriyor. Her gün 3 milyona yakın 
yolcunun faydalandığı bu ağ 650 tren 
ve 660 kilometre uzunluğundaki 
tüneli kapsıyor.

2015 yılında Moskova Metrosunda 
Wi-Fi projesi Uluslararası Kablosuz 
Ağ Operatörleri Birliği Wireless Broad-
band Alliance tarafından dünyanın en 
iyisi seçildi.

MOSKOVA Kremlin müzesi, “Art 
deco Zerafet ve Lüks” sergisini 

halka açtı. Müzeler Müdürü Yelena 
Gagarina Rus haber ajansı Ria Novos-
ti’ye yaptığı açıklamada, “Sergide Kyoto 
Kostümler Enstitüsü’nden getirdiğimiz 
kostümlerin ve 1920-1930’lu yılların 
süslerinin koleksiyonu sergileniyor” 
ifadesini kullandı.

11 Ocak’a kadar sürecek sergide, 
dünyanın en iyi moda müzelerinden 
biri olan Kyoto Kostümler Ensti-
tüsü’nde 119 parça, 60 takı ve 20 
orjinal fotoğraf yer alıyor. Ziyaretçiler, 
Uspenski salonunda Paris’in efsanevi 
moda evi Paquin’in gece elbiselerini, 
Chanel’in lüks kadife elbiselerini, Kallo 
Kız Kardeşler moda evinde kullanılan 
Japon kumaşlarını, Coco Chanel’in kol 
saatlerini görebilirler.

MOSKOVA Belediye Başkan 
Yardımcısı Maksim Liksutov, 

başkent hükümetinin Bulvarnoye 
Koltso’da toplu taşıma araçlarının 
uygulanma fikrinin değerlendiril-
diğini bildirdi. Liksutov “İnterfaks” 
haber ajansına yaptığı açıklamada, 
“Bulvarnoye Koltso’yu toplu taşıma 
araçları ile kapatma fikri değerlen-
diriliyor. Bunun çözülmesi zor bir 
konu olduğunu düşünmüyorum” 
ifadelerini kullandı.

Liksutov, Moskova’da yeni 
“Magistral” otobüs güzergahların 
kurulma programının bir sonraki 
aşamasının 2017 yılının yaz 
aylarında gerçekleştirileceğini 

belirterek, “Programın bir sonraki 
aşamasını önümüzdeki senenin yaz 
aylarında uygulamayı planlıyoruz. 
Şehrin bazı sokaklarında özel 
şeritler ve ek güzergahlar oluşturu-
lacak” dedi.

Liksutov, yeni aşamanın hayata 
geçirilmesinden önce güzergah ağı 
“Magistral”in ilk aşamasının sonuç-
larının analiz edileceğini belirtti. 8 
Ekim’de hayata geçirilen Magistra 
ağına birçok kişi şüpheci yaklaşıyor 
ve kaos çıkmasını bekliyor. Yeni 
sistemin şehrin ulaşım kaosunun 
sınırında kalmasına sebep olan 
güzergah sorununu çözmeyeceği 
düşünülüyor.

Moskova hükümeti, Bulvarnoye Koltso’yu  
toplu taşıma araçlarıyla kapatmak istiyor

Moskova’nın güneybatısında  
biyonik cepheli bina inşa edilecek
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MOSKOVA Mimarlar Odası (Mosko-
marhitektura), Kaluzhskaya metro 

istasyonu çevresinde biyonik cepheli 
ofis binasının inşa edileceğini bildirdi. 
Toplam alanı 14,5 bin metrkare olan bina 
13 katlı olacak. 

Moskomarhitektura’dan yapılan açık-
lamada, binanın cephesinin çinko ve 
titanyumdan oluşan paneller ve yapısal 
camlarla donatılacağı belirtildi. Binanın 

bir diğer ilginç özelliği ise, büyük 
kısmının kolonların üzerinde durması 
olacak. Bu yapıcı çözüm yeraltı otopar-
kına giden açık rampalar sebebiyle 
alındı.

Binanın ilk katını Akademik Vlasov 
Sokağı, Obruçev Sokağı ve Kaluzhskaya 
metrosundan yapılacak giriş ile kamusal 
alana çevrilecek. Geri kalan katlarda ise 
ofisler yer alacak.

MOSKOVA’DAKİ DAİRELERE 
TELEFONDAN TAKİP
MOSKOVA Şehir Telefon 

Ağı (MGTS) tarafından 
yapılan açıklamada, 

“Mobil cihazların yardımıyla 
evlerde yaşananları takip etmek 
1 Mayıs 2015’den itibaren 
mümkün. MGTS, bu hizmetin 
talep gördüğünü anladı ve 
kullanıcılarına intelektüel video 
hizmeti sunacak. Bu sistem 
sayesinde yabancı seslerin 
duyulması halinde telefonlara 
bildirim gelecek” denildi.  

Başkentte konutlarda video 
kontrol hizmeti sunan Roste-
lekom, MGTS ve Akado olmak 
üzere üç operatör var. Moskova 
Bilgi Teknolojileri Departmanı 
müteahhitlerle Aralık 2014’te 
beş yıllık anlaşma imzaladı. 
Anlaşma koşullarına göre, 
şirketler kapılarda, binaların 
ilk katlarında ve asansörlerde 
kamera sistemleri kuruyorlar. 
Bu kameralardan veriler Veri 
Saklama Merkezi’ne aktarılıyor. 

Geçen sene MGTS uzaktan 
mobil cihazlar yardımıyla daire-
lerde olup bitenleri takip etme 
imkanı sağladı.

“Kamu Güvenliği” kuruluşu 
başkanı Sergey Grinin, MGTS’in 
yeni hizmetinin güvenlik 
sistemlerinden biri olacağını 
belirterek, “Güvenlik sistemle-
rinin büyük çoğunluğu kullanı-
cıları telefonlar bilgilendiriyor 
ve operatif grupların eve gitme-
sini sağlıyor. MGTS kullanıcısı 

bildirim aldıktan sonra 02’yi 
arayarak dairenin kontrol edil-
mesini talep edebilir” dedi.

Mobile Research Group Baş 
Editöü Eldar Murtazin ise bu 
hizmetin çok talep görmeyece-
ğini belirtti. Murtazin, “Herkes 
dairelerin korunmasının iyi 
birşey olduğunun farkında ama 
bunu herkes yapmıyor, sadece 
hırsızlık vakalarından sonra 
kullanılıyor. Bu yüzden bu tür 
sistemler çalışmıyor” dedi.

Moskovalılara dairelerinde yabancı seslerin duyulması halinde akıllı 
telefonlarına bildirim gönderecek intelektüel video hizmeti sunulacak.

Wi-Fi hızı 
saniyede 500 
megabite ulaştı

Art deco  
sanat akımının 
sergisi açıldı
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TAVUK ŞINITZEL
Куриный шницель

� куриное филе 150 грамм
� панировка для жарки 100 
грамм
� 2 яйца
� 100 грамм картофеля 
(порезанный дольками)
� 2 помидора Черри
� 20 грамм сливочного масла
� 50 грамм плова с вермишелью
� 50 грамм муки
� Соль и чёрный перец по вкусу
� 2 грамма свежего тимьяна
� 200 грамм подсолнечного масла 
для жарки

Порезать  филе курицы на три 
одинаковых тонких куска 
.Немного побить отбивным 

молотком. Посолить и поперчить. 
Филе обваляем в муке, потом в яйце и 
в конце посыпим на филе панировку 
для хрустящей жарки.  Поджарим филе 
с двух сторон до золотой корочки. 
Поджарим картофель. Положим готовый 
плов в форму, для придания ей круглой 
формы . Чуть поджарим  в сливочном 
масле свежий тимьян.
Выложим на блюдо жаренные шницели, 
плов, картофель, помидоры Черри. 
Полейте шницели маслом с тимьяном. 
Украсьте на ваш вкус. Приятного 
аппетита !

MALZEMELER:
� 150 gr tavuk file 
� 100 gr pane harcı veya 
galeta unu
� 2 adet yumurta
� 100 gr elma dilim patates 
� 2 adet cherry domates 
� 20 gr tereyağı   
� 50 gr şehriyeli pirinç pilavı 
� 50 gr un 
� Tuz karabiber 5 gr 
� Taze kekik 2 gr
� Ayçiçek yağı 200 gr
(kızartmak için)

TAVUK fileyi 3 
parçaya ince 
keselim. Et 

döveceği ile hafif incel-
telim. Tuz ve karabiber 
serpelim. Tavuk dilim-
lerini önce una sonra 
çırpılmış yumurtaya ve 
son olarak pane harcına 
bulayalım. Tavada yağı-
mızı kızdıralım arkalı 
önlü altın sarısı renk 
çıkana kadar kızartalım 
ve yağını iyice süzdü-
relim. Patatesi kızartalım, 
pirinç pilavını yuvarlak 

forma içine doldu-
ralım, tereyağı parça-
sını baharata bulayalım. 
Son olarak bütün hazır 
olan malzemeyi tabağa 
dizelim marul yaprağı, 
üzerine pilavı koyalım 
ve patatesleri dizelim 
şinitzeli 3 parça halinde 
dizelim. Üstüne limon 
dilimi ve tereyağını 
koyalım. Taze kekik, 
cherry domates ve 
dereotu, balsamic glaze 
ve pesto damlaları ile 
servis edelim.

HAZIRLANIŞI

Afiyet olsun...

11 Ekim 2016 Salı
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Trafik cezaları, “Parkovki 
Moskvı” uygulaması üzerinden 
indirimli yatırılabilecek.

MOS.RU, “Parkovki Moskvı” uygula-
ması üzerinden trafik cezalarının 

indirimli şekilde yatırılabileceğini bildirdi. 
Bu cezalar, hız aşımı ve yasak bölgede 
park etmeyi kapsıyor. Sistem mevcut ceza-
lardan hangisinin indirimli olarak yatırıla-
bileceğini kendisi belirtiyor.

Bilindiği üzere 1 Ocak 2016’dan 
itibaren vatandaşların trafik cezalarını 
20 gün içerisinde yatırmaları halinde 
indirim uygulanıyor. İndirimler alkollü 
araç kullanma, yaralı trafik kazaları ve 
ikinci kez hız aşımı ile kırmızı ışıkta 
geçme cezalarında geçerli olmuyor. Mobil 
uygulama dışında, kamu hizmetleri portalı 
ve “Avtokod” internet sitesinden indirimli 
ceza ödeme imkanından faydalanabilir-
siniz. Öte yandan mobil uygulama otopark 
ücretlerini yatırırken bölge kodunu 
sorguluyor. Moskova Belediye Başkanı’nın 
Ulaştırmadan sorumlu Yardımcısı Maksim 
Liksutov, daha önce bölge kodunu belirt-
meyen sürücülere ceza kesildiğini belirtti.

DUMA’da sürücüler için sistematik 
kural ihlallerinin idari yükümlü-

lüğüne ilişkin yasa tasarısını onayladı. 
Yasa tasarısına göre üç ve daha fazla kez 
trafik kurallarını ihlal eden sürücülerin 
ehliyetlerine bir veya 1,5 yıllığına el 
konulacak. Bu ihlallerin arasında hız 
aşımı, demiryollarından geçme kural-
larının ihlali, kırmızı ışıkta geçme, 
kavşaklarda yol önceliği kurallarını ihlal 
etme yer alıyor. Fakat bu sistem mobese 
kameraları tarafından tespit edilen kural 
ihlallerini kapsamayacak. Bu kural ihlal-
lerine sadece para cezası kesilecek.

Uzmanlar, bu önlemin Rusya’da 
yollarda yolsuzluğun artmasına sebep 
olacağını düşünüyorlar. Sivil toplum 
örgütü “Siniye Vederki”nin koordina-
törü Petr Şkumatov, sürücülerin büyük 
kısmının bu yasa tasarısının sonuçlarını 
hissetmeyeceğini, çünkü bugün trafik 
cezalarının yüzde 70’inin mobese kame-
raları tarafından tespit edildiğini belirtti.

Şkumatov, “Hiç şüphesiz ki bu yasa 
tasarısı trafik kurallarını ihlal eden ve 
trafik memurlarına yakalanan çok az 
bir kısma hitap edecek. Çünkü trafik 
memurlarının sayısı son zamanlarda 
ciddi şekilde azaldı” diye konuştu..

Trafik cezaları 
indirimli 
yatırılabilecek

Rusya’da sürücüler 
için puanlı ceza 
sistemi düşünülüyor

MOSKOVA Metrosu 
Geliştirme Dairesi 

Başkan Yardımcısı Viktor 
Kalşikov, metro yönetiminin 
otomatik tren ulaşımı fikri 
üzerinde çalıştığını, fakat 
bunun için bazı teknolo-
jilerin gerekli olduğunu 
bildirdi. Bu alanda yakın 
zamanda yükselişe geçil-
mesi bekleniyor.

Kalşikov, Moskova haber 
ajansına, “Moskova metro-
sunun şu an satın aldığı 
trenler otomatik olarak 

hareket edebiliyorlar. Beş 
sene içerisinde bu konuyu 
araştıracağız, belki de o 
zamana kadar hayata geçe-
bilir” şeklinde açıklama 
yaptı. 

Kalşikov, şu anda metro 
yönetiminin metroları 
otomatik rejime almayı 
düşünmediğini belirterek, 
“Dünyada hiçbir üretici bize 
‘90 saniyede bir tren’ reji-
minde çalışabilecek entegre 
otomatik sistem sunamaz” 
diye konuştu.

Metrolarda makinistsiz 
TRENLER KULLANILACAK
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Şeremetyevo 
Havalimanı, 
Dünya Kupası’na 
kadar ulaşım 
altyapısının 
modernizasyonu 
tamamlayacak.

Rosstandart, Toyota’nın Rusya’daki 220 bin 
otomobilini geri çekme kararı aldığını bildirdi.

ŞEREMETYEVO Havali-
manı, 2018 FIFA Dünya 
Kupası’na hazırlık çalış-

maları çerçevesinde ulaşım 
altyapısının düzeltilmesi için 1 
Ekim’den itibaren toplu taşıma 
araçları için özel şeridin ilk 
kısmını ulaşıma açtı.

Şeremetyevo Havalimanı tara-
fından yapılan yazılı açıklamada, 
ulaşım altyapısının moderni-
zasyon çalışmalarının  Ulaştırma 
Bakanlığı ve Rusya Devlet Yol 
Güvenliği Denetimi (GİBDD) ile 

ortak yürütüldüğünü belirtti.
Yapılan açıklamada, “1 

Ekim’den itibaren toplu taşıma 
araçları için özel şeridin ilk 
kısmı ulaşıma açıldı. Özel şerit 
F ve E terminallerinden D termi-
naline kadar olan kısımda yer 

alıyor. İleride bu şeridin M-1 
Moskova-St. Petersburg çevre-
yoluna kadar uzatılması planla-
nıyor” ifadesi yer aldı.

2018 FIFA Dünya Kupası 
maçları 14 Haziran-15 Temmuz 
tarihleri arasında Moskova, 

St. Petersburg, Kazan, Nijniy 
Novgorod, Saransk, Kaliningrad, 
Volgograd, Yekaterinburg, 
Samara, Soçi ve Rostov-na 
Donu’da olmak üzere Rusya’nın 
11 şehrindeki 12 stadyumda 
düzenlenecek.

Toyota, Rusya’daki 220 bin
otomobilini geri çekiyor

OTOMOBILLERIN yakıt 
sızıntı sorunu sebebiyle 

geri çekileceği belirtildi. 
Toyota, 15 Şubat 2007 ile 
19 Eylül 2015 tarihleri 
arasında satılan otomobillerin 
bakımdan geçmesi için geri 
alma talebi sundu. Tüm bakım 
prosedürleri ücretsiz olacak.

Bu otomobillerin arasında 
210 bin 511 adet Toyota 
Corolla, 7 bin 561 adet Toyota 

Auris, 914 adet Lexus CT 
200h ve 825 adet Toyota 
Prius yer alıyor. Vatandaşlar 
otomobillerinin geri çekilme 
kararına dahil olup olmadı-
ğını 17 sembolden oluşan 
araçların kimlik numarası 
olan VIN kodu ile öğrenebilir. 
Ayrıca Toyota’nın da araç 
sahiplerine mektup veya 
telefon ile konuyla ilgili bilgi 
vereceği belirtildi.

ŞEREMETYEVO HAVALİMANI
DUNYA KUPASI’NA 
HAZIRLANIYOR
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Milli kaos...

HAFTAYA BAKIŞ
nejatinan@gazetem.ru

Nejat INAN SP R

FENERBAHÇE yönetimi, 
devre arasında bombayı 

patlatıyor. 10 numara krizi 
yaşayan sarı lacivertliler, 
Milan’da mutsuz olan 
eski Beşiktaşlı Jose Sosa 
ve Wolfsburg’ta yokları 
oynayan Gomez’e teklif 
yapmaya hazırlanıyor. 
Sosa’nın Milan’da, Mario 
Gomez’in ise Wolfsburg’daki 
durumlarını uzaktan izleyen 
Fenerbahçe, iki futbolcu için 
de uygun ortam oluşmasını 
bekliyor. Sarı lacivertli-
lerin devre arasında 10 
numara bölgesi için Sosa’yı 
kiralayacağı yönünde dedi-
kodular ayyuka çıkarken, 
Fenerbahçe Kulübü konuyla 
ilgili sessizliğini korudu. 
F.Bahçe Avrupa’daki birçok 
oyuncu gibi Sosa’nın kulü-
bündeki durumunu belirli 
periyotlar halinde kontrol 
ediyor. Ancak Sosa’nın 
henüz Milan’dan ayrılmak 
gibi bir düşüncesi yok. 
Bu nedenle F.Bahçe ne 
oyuncunun menajeri ne de 

kulüp bazında transfer için 
herhangi bir adım atmadı.

GOMEZ ISTERSE…
F.Bahçe’nin durumunu 

takip ettirdiği oyuncular 
arasında Beşiktaş’tan ayrılıp 
Wolfsburg’a transfer olan 
Mario Gomez de var. Golcü 
futbolcunun, takımından 
ayrılma ihtimali doğarsa, 
F.Bahçe girişimde buluna-
bilir. Ancak henüz resmi bir 
girişim yok. 

EN CIDDI ADAY BEN ARFA
Sarı-lacivertlilerin 

devre arasında kadrosuna 
katabileceği en ciddi aday 
olarak ise Hatem Ben Arfa 
gösteriliyor. Ben Arfa, sezon 
başında F.Bahçe’nin tekli-
fine rağmen bedelsiz olarak 
Paris Saint Germain’e 
transfer olmuştu. Ancak bu 
kulüpte de istediğini bula-
madı. Bu nedenle ayrılık 
sinyalleri veren Ben Arfa’ya 
“Devre arası seninle görüşe-
biliriz” mesajı iletildi.

Jose Sosa ve Gomez 
Beşiktaş’ın ezeli 

rakibine mi geliyor?

BEŞIKTAŞ taraftarları, 
1 Kasım’da Vodafone 

Arena’da oynanacak Napoli 
maçında yeni bir rekor 
kırmaya hazırlanıyor. Karşı-
laşmaya gelecek 42 bin 
taraftar bir anda susarak, 
işitme engelli taraftarların 
oluşturduğu koro öncülü-
ğünde dünyanın en sessiz 
tezahüratını yapacak. 

Beşiktaşlı taraftarlar bu 
kez yeni bir rekor deneme-
sine hazırlanıyor.

İnönü Stadı’nda oynanan 
son Gençlerbirliği maçında 
142 desibel ile ses rekoru 
kıran ve Guiness Rekorlar 
Kitabı’nda giren siyah 
beyazlılar yeni bir rekora 
hazırlanıyor.

Taraftar grupları düğmeye 

bastı, hazırlıklara başlandı. 
Yeni rekor denemesi ise çok 
anlamlı bir konuda yapı-
lacak.

Ses seviyesinde dünya 
rekorunu kıran Beşiktaşlılar, 
bu kez işitme engelli taraf-
tarların oluşturduğu koro 
öncülüğünde dünyanın en 
sessiz tezahüratını yapacak.

1 Kasım’da Vodafone 
Arena’da oynanacak olan 
Napoli maçında yaklaşık 42 
bin taraftar bir an sesizliğe 
gömülerek bu koroya katı-
lacak.

İşitme engelli koro ile 
birlikte dev taraftar toplu-
luğu oluşan sessizlikte 
“Beşiktaş sen bizim herşeyi-
mizsin” tezahüratını işaret 
diliyle söyleyecek.

Beşiktaş’tan
‘en sessiz’
rekor hazırlığı!

ITALYA Birinci Futbol Ligi 
(Serie A) takımlarından 

Milan’da forma giyen Riccardo 
Montolivo, sakatlığı nedeniyle 
en az 5 ay sahalardan uzak 
kalacak. Milano Kulübünden 
yapılan açıklamada, 31 yaşın-
daki takım kaptanı Montoli-
vo’nun sakatlık yaşadığı sol 
diz ön çapraz bağlarından 

cerrahi operasyon geçirdiği 
ve 5-6 ay boyunca takımdaki 
yerini alamayacağı bildirildi. 
2018 FIFA Dünya Kupası 
Avrupa Elemeleri G Grubu’nda 
İspanya ile oynadığı maçta 
Sergio Ramos ile girdiği müca-
dele sonrasında sakatlanan 
Montolivo, milli takım kadro-
sundan da çıkartılmıştı.

Milan’da Montolivo şoku! 5 ay yok

Meğer millet silahları kuşanmış, bek-
lemedeymiş. Spor basını Terim’den 
çekinir üzerine sıçratmamaya çalışır 

zannederdim. Ayrıca sallayanlar belliydi ve hep 
sallarlardı diye düşünürdüm. Hep sallayanlara 
bir lafım yok. Ben de arada kafama yatmayan 
şeylere kızar ve “yaa hoca geç bunları” dedi-
ğim olurdu. Ama dün ağzım aÇık kaldı. Spor 
basını nereden, ne tüyo aldıysa aldı. Koro 
halinde birçok yanlışı dile getirdiler. Sadece 
kızdığım ve çirkin bulduğum bir şey oldu. Hem 
teknik açıdan, hem de idari açıdan her şeyin 
baştan aşağıya kötü ve yanlış olduğunu birçok 
argümanla anlattılar. Ama bu beni rahatsız etti 
açıkçası. Tamam ben de hep şu fikirdeydim. 

Fatih Terim futbol direktörü olamazdı. 
Nedenlerine geleceğim. Ama dün İzlanda’ya 
mağlup olduysak spor basınının sadece teknik 
acıdan vurma hakkı vardı. Hem de çok haklı 
olarak. Daha önce neden idari hatalar olduğu-
nu, yanlış bir karardır ve Fatih Terim futbol di-
rektörü olamaz demediniz. O zaman, üzerinde 
durmanız  gereken konu teknik hatalar olma-
lıydı. Bunu bu mağlubiyetten sonra sallayanlara 
söylüyorum. Daha önce her açıdan Terim’i 
eleştirenlere değil.

Ben bir yazımda insanlar hayattayken ödül-
lendirilmeli diye yazdım bir stada Fatih Terim 
adı verildiğinde. Ve çok iyi oldu, çok büyük ba-
şarılara imza attı ve yaşarken insanlar ödüllen-
dirilmeli fikrini savundum. Sadece teknik adam 
olarak başarılı oldu cümlesinin altını çizmek 
isterim. Bu hayattan göçmüş birçok başarılı 
insana kendisinin yürüyemeyeceği sokakların 
isimlerini verdik. Hangisinin haberi oldu bu 
hazdan diye düşündüm hep.

Gelelim Fatih Terim neden futbol direktö-
rü olamazdı konusuna... Çünkü elimizde bir 
görev tanımı yok. Nedir futbol direktörlüğü? 
Nasıl yapılmalı? Bununla ilgili bu ülkede onu 
bu göreve getirenlerin bile tam tanımlayama-
dığı bir kavram. Çok kısa, sıradan insanların 
anlayacağı gibi, söylemek zor olsa da şunu 
diyebilirim. O makama gelecek kişinin aynı 
zamanda yarışmacı teknik adam olmaması ge-
rekir. Onun işi devamlı ülke ülke dolaşıp bizim 
yapımıza, ülkemizin şartlarına uygun modeller 
araştırıp, bunları projelendirip, uygulamaya 
sokmak olmalıdır.

Bu işte ciddi ve ülke futboluna gönül vermiş, 
egolarını rafa kaldırmış, dış dünyaya açık ile-
tişimden anlayan ve bilime saygılı insanlardan 
geniş bir takım oluşturarak olur. Ve ikinci bir 
görevi taşıyamayacağının bilincinde olması ge-
rekir bu kişilerin. Bu görevi aynı kişiye verirsen 
o da balıklama atlama yanlışlığına düşer elbet. 
Çünkü 20 kişinin alacağı parayı vermek zorun-
da olduğunu bilecek kadar tecrübesi vardır.

Teknik açıdan, oyun planı acısından, kadro 
secimi acısından, Fransa sonrası bazı önemli 
oyunculara verilen cezalar acısından ve alınan 
sonuçlar acısından bakıldığında Milli takımımız 
çok başarısız bir döneme girmiştir. Burada 
sadece Terimi değil onun sorumlu olduğu 
kişiler onu bu göreve getirenler dik durmak 
ve Terim’i sorgulamak zorundadır. Terim en 
başarılı döneminde Galatasaray’da neticeler iyi 
olduğunda bile Faruk Süren yönetimi tarafın-
dan sorgulanmıştır. Ve o başarılı neticeler öyle 
gelmiştir. İkinci gelişinde rahmetli Canaydın 
döneminde başarısız olmuştur. Çünkü hiç eleş-
tiri almamıştır. Eleştirinin olmadığı yerde başarı 
şansı yoktur. TFF “Hoca herhalde bizden iyi 
biliyordur” mantığı ile davranır ve yöneticilik 
yapmazsanız. Her konuyu tek Adam’a bırakır-
sanız. Milli takımda oyuncu katliam gibi karar-
lara ses çıkarmazsanız. Terim’den önce sizin 
yani TFF’nin başındakilerin istifası gerekir. Son 
söz Türk futbolunun başındakiler Terim’den 
fayda sağlayamadıkları gibi milli takıma zararlı 
olmasının en önemli aktörleridir.

ULUSLARARASI 
Olimpiyat Komitesi, Rus 

atlet Anna Chicherova’nın 
doping yaptığı gerekçisiyle 
2008 Pekin Yaz 
Olimpiyatları’nda uzun 
atlama dalında elde ettiği 
bronz madalyanın geri 
alındığını bildirdi.

Uluslararası Olimpiyat 
Komitesi’nden (IOC) 
yapılan açıklamada, 2008 
Pekin’de uzun atlamada 

bronz madalya kazanan Rus 
atlet Anna Chicherova’nın 
tekrar incelenen doping 
örneği testinin pozitif 
çıkması nedeniyle, geriye 
dönük olarak 2008’deki 
olimpiyatlardan ihraç 
edildiği belirtildi. Komite, 
Chicherova’nın 2012 Londra 
Yaz Olimpiyatları’nda 
kazandığı altın madalyayla 
ilgili herhangi bir 
açıklamada bulunmadı.

Rus atletin 
madalyası
geri alındı
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MOSKOVA’DA  
ÜCRET ÖDEMEDEN 
NELER YAPILABİLİR?

HER ayın üçüncü pazar 
günü Kültür Departma-
nı’na bağlı olan Mosko-

va’daki müzeler katılımcıları 
için ücretsiz oluyor. Ücretsiz 
giriş Yılbaşı Tatili’nde, “Müzeler 
Gecesi” ve Şehir Günü’nde de 
geçerli oluyor.

Bu günlerde Moskova’da tarih, 
edebiyat, müzik, sanat ve 
bilim müzelerini ziyaret 
edebilirsiniz. Fakat Tret-
yakov Galerisi, Puşkin 
Müzesi gibi federal müzeler 
ücretsiz ziyaret günlerine 
dahil değil.

Sanatsal etkinlikleri her 
ayın üçüncü pazar gününü 
beklemeden de yapabilir-
siniz. Bunun için tiyatro, 
konser ve sergilerin duyuru-
larını takip etmeniz yeterli.

Aynı zamanda sinema bilet-
lerinde de tasarruf edebilirsiniz. 
Moskova’da sinemalar ve kütüp-
hanelerde ücretsiz gösterimler 
düzenleniyor.

Başkentteki etkinlikleri 
https://kudago.com/msk/ 
sitesinden takip edebilirsiniz.

Moskova’da temiz havada 
gezmeyi sevenler için ise yaklaşık 
3 saat süren şehrin en ilginç 
sokaklarında geziler sunuluyor. 
Aynı zamanda şehirde ücretsiz 
otobüs gezileri de yapabilirsiniz.

YENI BIR DIL ÖĞRENMEK 
ISTEYENLER IÇIN FIRSATLAR

Moskova’da fazladan para 
ödemeden yeni bir yabancı dil 

öğrenebilirsiniz veya yabancı 
dil seviyenizi yükseltebilirsiniz. 
Bu hizmeti üniversitelerin ilgili 
fakültelerinde veya yabancı ülke-
lerin büyükelçiliklerinin çatısında 
açılan kültür merkezlerinden 
öğrenebilirsiniz.

Şu anda Hindistan Büyükel-
çiliği’nin Kültür Merkezi’nde, 
Rusya-Almanya Kültür Evi’nde, 
Turgenev adlı Almanya Kütüphane 
Merkezi’nde yabancı dil öğrenme 
imkanından faydalanabilirsiniz. 

Bunun yanı sıra, büyükelçi-
liklerin eğitim merkezlerinde 
ücretsiz müzik kursları veriliyor. 
Bu kurslarda milli müzik aletleri 
dersleri, dans dersleri ve yemek 
dersleri yer alıyor. Örneğin, Kore 
Büyükelçiliği tarafından kurulan 
“Won Kwang” okulu geleneksel 

Kore danslarını öğrenmeye ve 
tekvando dersleri sayesinde ruhu-
nuzu güçlendirmeye davet ediyor.

Aynı zamanda, Arjantin Tango 
Okulu dansa yeni başlayan 
herkesi ücretsiz derslere çağırıyor.

3D teknolojiyi öğrenmek iste-
yenler de ücretsiz kurslara katıla-
bilirler.

Moskova’da sık sık ücretsiz 
seminerler düzenliyor. Rusya 
Devlet Yabancı Edebiyat Kütüpha-
nesi 3D teknolojisi ve 3D printerin 
çalışma prensibini anlatan kurslar 
düzenliyor.

YENI MESLEK 
EDINEBILIRSINIZ

Moskova İstihdam Merkez-
leri’nde ücretsiz olarak yeni bir 
meslek edinebilirsiniz. 

Kamu kontratı çerçevesinde 
edinebileceğiniz meslekler liste-
sinde WEB programcısı, muhase-
beci, sekreter, internet tasarım-
cısı, manikür uzmanı, kuaför gibi 
meslekler yer alıyor. 

Herkesin kafasında Moskova’da yaşamanın orta gelirli vatandaşlar için 
eğlenmenin çok pahalı olduğu ve yüksek fiyatların eğitici kurs veya bakım 
hizmetlerinde şehir sakinlerini bir hayli kısıtladığına ilişkin düşünceler var. Peki, 
Moskova’da cüzdanınızı çıkarmadan ücretsiz neler yapılabilir? Işte örnekler...

Film çekimlerinde  
rol alabilirsiniz

Ücretsiz saç ve makyaj 
yaptırma imkanından da 

faydalanabilirsiniz

Film çekimlerine katılmayı 
hayal edenler, bunu tanıdık 
“Yıldızlar” olmadan yapma imka-
nına sahipler. İnternette televiz-
yonlarda gösterilen talk show’lara 
seyirci olarak katılmak veya film 

ve dizilerde figüran roller için 
duyurular yapılıyor. Bu şekilde 
para kazanmak bile mümkün. 

Oyuncu seçimleri için duyuru-
ları bu siteden takip edebilirsiniz: 
http://massovki.ru

Güzellik ve kosmetoloji 
alanında da ücretsiz hizmet-
lerden faydalanabilirsiniz. 
Kuaför okullarında profes-
yonel deneyim kazanmak 
isteyen ustalar ücretsiz saç 
kesimi ve manikür yapıyorlar.

Aynı zamanda, makyaj 
uzmanları da deneyim 
kazanmak için model arıyorlar. 
Bu tür ücretsiz tekliflerden 
büyük alışveriş merkezlerinde 
bulunan kozmetik mağazala-
rında faydalanabilirsiniz.


